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Do lavic v Horoměřicích poprvé usedlo 42 prvňáčků.
Škola má celkem 202 žáků a 10 tříd, z toho dvě 1. třídy



2

Tak, prázdniny jsou fuč  
a je tady zase podzim
Léto bylo letos mimořádně horké. Pro 
nás na radnici navíc taky hodně hektic-
ké. Nechci opakovat, co všechno se přes 
léto podařilo, o tom jsme podrobně in-
formovali v minulém čísle, ale věřte, že 
je za tím spousta úsilí a času, a to nejen 
mého, ale i mých kolegů paní Kohouto-
vé a pana Kohutiče, kterým bych tímto 
rád poděkoval.

Vše se podařilo včas zvládnout, zbý-
vá dokončit jen drobné úpravy na hřišti 
pro školku u staré školní bu-
dovy, ale i to už bude brzy 
k dispozici. Myslím, že se 
zde povedlo udělat zase něco 
pěkného pro naše nejmenší. 

Školáci se již stravují v jí-
delně ve statku a zatím jsme 
nezaznamenali problémy. 
Snad jen jeden prvňáček, 
když se ho tatínek zeptal, 
jaké to bylo ve škole, od-
pověděl: „No celkem dobré 
a papali jsme v kostelíčku.“ 
Ano, klenuté stropy dětem 
určitě připadají zvláštní, ale 
nijak zvlášť to neřeší. Během 
oběda hlídají naši strážníci 

přechod mezi školou a statkem a bude 
tomu tak i nadále, dokud nebude vybu-
dovaná nová jídelna ve škole. 

Nyní ještě pár slov k výběrovému ří-
zení na dostavbu devítiletky. Do výbě-
rového řízení se přihlásilo 13 uchazečů 
a hodnotící komise vybrala společnost, 
která nejlépe splňovala zadávací krité-
ria. Nyní běží lhůta k odvolání. Jakmi-
le řízení zdárně dokončíme, vyzveme 
vítěze k podpisu smlouvy a záhy poté 
by se mělo začít stavět. Realizace bude 
nepochybně náročná, bude probíhat 
v těsném sousedství školy a za plného 

provozu. Proto se určitě neobejde bez 
menších problémů, ale věříme, že pří-
ští rok vše dokončíme ke spokojenosti 
všech.

Další velká stavební akce, která nás 
brzy čeká, je intenzifikace čistírny od-
padních vod. V září jsme obdrželi dlouho 
očekávané stavební povolení. V součas-
né době pracujeme na zadání prováděcí 
dokumentace k projektu ČOV, abychom 
mohli požádat o dotaci na její přestav-
bu. Zde se tedy stavba teprve chystá, 
ale i pouhé přípravy tak velké investiční 
akce představují spoustu práce.

Začátkem října byla za-
hájena rekonstrukce spodní 
části ulice K Roklím. Tato 
akce je realizována z finanč-
ních prostředků, které každo-
ročně dostáváme od letiště 
z programu „Žijeme zde spo-
lečně“. Celou stavbu prová-
dí místní firma pana Šíchy, 
která doposud vždy odváděla 
velmi dobrou práci, a věřím, 
že tomu tak bude i v tomto 
případě. 

Přeji Vám krásný a barev-
ný podzim.

Zdeněk Babka

Ú V O D N Í K

Po dvouměsíční prázdninové přestávce se zastupitelstvo sešlo 
v pondělí 21. září 2015. Omluven byl pan Vondra (TOP 09), 
paní Mráčková (ODS) se dostavila o něco později. V úvodu 
byl původně předložený program zasedání doplněn o dva 
body, které navrhli pan Babka (ODS) a pan Čacký (NH).

Hned po schválení programu jej zastupitelé začali projed-
návat. Nejprve se zabývali koncesní smlouvou s provozovate-
lem vodovodu a kanalizace. Již dříve jsme Vás informovali, že 
v uplynulém roce probíhalo koncesní řízení na výběr nového 
provozovatele vodovodu a kanalizace. Důvodem je skuteč-
nost, že současná smlouva s provozovatelem skončí na konci 
letošního roku. O provozování našeho vodovodu se v průběhu 
řízení zajímaly tři vodohospodářské firmy, v řízení nakonec 
uspěl s nejlepší nabídkou současný provozovatel, tedy 1. vo-
dohospodářská společnost z Velkých Přílep. Zastupitelé nyní 
obdrželi návrh smlouvy, aby ji schválili a mohla být podepsá-
na. Podrobnosti ke smlouvě, která je hodně obsáhlá a odborná, 
vysvětlil Ing. Šmídek z poradenské firmy Mott MacDonald. 
V diskusi doc. Altmann (NH) upozornil na písařské chyby 
v textu smlouvy, Ing. Šmídek sdělil, že v čistopisu smlouvy 
budou opraveny. Dále se dotazoval zastupitel pan Čacký a Ing. 
Klíma z řad přítomných občanů. Ten se ptal na cenu vodného 
a stočného na příští rok. Ing. Šmídek vysvětlil, že se cena vod-
ného a stočného v příštím roce zvýší, a to v důsledku pravidel, 
která obci v minulosti stanovil Státní fond životního prostředí 
jako podmínku dotace na kanalizaci v Revoluční ulici. Cena 
vodného tak v roce 2016 bude 35,70 Kč, stočného 26,96 Kč 
za 1 m3 + 15 % DPH. Poté si zastupitelé za Naše Horoměřice 

(NH) vyžádali krátkou přestávku na poradu. Když se vrátili, 
hlasovalo se o schválení koncesní smlouvy s 1. vodohospodář-
skou společností. Pro bylo všech 14 přítomných zastupitelů. 
Tato společnost se tak stane provozovatelem vodohospodářské 
infrastruktury v obci na příštích 10 let.

Dále zastupitelé projednávali žádosti obce o bezúplatný pře-
vod pozemků, které v současné době drží stát a spravuje je 
Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových. Jedná se 
o sedm pozemků, na kterých se nachází místní komunikace, 
chodníky a zelené plochy. Díky tomu zákon umožňuje, aby je 
stát na obec převedl bezúplatně. Zastupitelé tedy postupně hla-
sovali o jednotlivých pozemcích a schválili všemi hlasy, aby 
obec o převedení těchto pozemků požádala. 

Na minulém zasedání zastupitelé schválili záměry směnit 
pozemky se soukromými vlastníky. Tyto záměry následně byly 
zveřejněny na úřední desce a nyní se do zastupitelstva vrátily 
ke schválení směny. Směna s JUDr. Sukem se týká pozemků 
v lokalitě Nad Prahou ve východní části obce. Umožní budou-
cí parcelaci podle schváleného regulačního plánu a vybudová-
ní komunikací. Zastupitelé ji schválili 9 hlasy, 5 zastupitelů za 
NH se zdrželo hlasování. V téže lokalitě se budou směňovat 
pozemky také s panem Havelkou a paní Soukupovou, i důvod 
ke směně je stejný. I zde byla směna schválena stejným pomě-
rem hlasů. Ještě dodávám, že v obou případech obec směnou 
získá větší výměru pozemků, než sama předá.

Další směna pozemků se týká paní Kindlmanové a jejích 
dcer. Zde podobně jako v mnoha jiných případech jsou par-
cely a objekty v katastru zakresleny jinak, než existují reálně 

ZE ZAsEDÁNÍ ZAstupitElstVA

Školní jídelna ve statku
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ve skutečnosti. Různé přestavky (části objektů zasahující na 
sousední pozemek) a „špatně“ postavené ploty komplikují ma-
jitelům život. Pokud se taková situace týká obce jako souseda, 
snažíme se s vlastníky dohodnout a vlastnické vztahy vyřešit. 
V tomto případě si navzájem vyměníme 10 a 17 m2 pozemků. 
Pro tuto směnu hlasovalo všech 14 zastupitelů.

Na minulém zasedání jsme schvalovali i záměr prodat ob-
jekt bývalého vodojemu Na Skále. Obec obdržela nabídky od 
tří zájemců. Zastupitelé se s nimi seznámili a následně disku-
tovali, zda je nyní vhodná doba k prodeji objektu, nebo zda 
by nebylo lepší ještě počkat. Vzhledem ke špatnému stavu 
objektu se nakonec rozhodli prodat objekt vodojemu včetně 
pozemku nejvyšší nabídce již nyní. Pro bylo 13 zastupitelů, 
jeden (NH) se zdržel. Nejvyšší nabídku podal pan Šimek – 
700 000 Kč.

V dalším bodě informoval pan Kohutič o dokončených 
a probíhajících investicích do školských zařízení. Dokončen 
byl kuchyňský pavilon v Komenského ulici. Nyní se připra-
vuje vyúčtování dotace ministerstvu financí. V červenci byla 
doplacena poslední splátka dodavateli za přístavbu školy v čp. 
124 z roku 2012. V areálu statku byly o prázdninách upraveny 
prostory pro školní jídelnu a ve školní budově byly provedeny 
úpravy sociálního zařízení pro dvě oddělení mateřinky. V sou-
časné době probíhá výběrové řízení na dodavatele pro přístav-
bu základní školy. Hodnotící komise vybrala ze 13 uchaze-
čů nejvhodnější nabídku společnosti IMOS Brno, nabídnutá 
cena je 57 489 368 Kč bez DPH. Pan Čacký se zajímal, zda je 
možné nahlédnout do projektové dokumentace k této akci, ta 
je k dispozici na obecním úřadě. Zastupitelé pak vzali zprávu 
o školských investicích na vědomí všemi hlasy.

Na návrh kontrolního výboru se zastupitelé zabývali odmě-
ňováním členů výborů a komisí, kteří nejsou zastupiteli. Tito 

lidé ve svém volném čase pracují pro obec, ale ocenění jejich 
práce bylo dosud jen v rukou rady obce, která aktivním členům 
obvykle jednou ročně přiznala jednorázovou odměnu. Kon- 
trolní výbor doporučuje tyto členy odměňovat systematicky 
a v diskusi se s tímto názorem ztotožnili i ostatní zastupitelé. 
Uložili proto radě zpracovat podklady pro rozhodnutí. Schvá-
leno všemi hlasy.

Další bod – vrácení mimořádných odměn zastupitelů – na-
vrhl do programu pan Čacký. Je obvyklé, aby předkladatel 
svůj návrh vyložil, vysvětlil nebo okomentoval. Pan Čacký ale 
ke svému návrhu nic neuvedl. Slovo si tedy vzal pan Kášek 
a vysvětlil historii problému s odměnami. (Přinášíme na jiném 
místě zpravodaje.)

Poté pan Babka přednesl zdůvodnění návrhu na změnu 
regulativu u pozemku vedle Repos centra. Je zde zastavitel-
nost 30 % plochy, což nepostačuje ani k vyřešení komunikací 
v dané lokalitě, natož k jinému budoucímu využití. Vlastník 
pozemku zde zamýšlí vybudovat obchodní zařízení. Po diskusi 
zastupitelstvo rozhodlo o zahájení řízení o změně regulativů, 
pro bylo 12 hlasů, proti 1 hlas a zdržel se také 1 hlas (oba NH).

Dále byla projednána zpráva z jednání rady obce. Dotazo-
val se zejména doc. Altmann, členové rady odpovídali. Zprávu 
z rady pak zastupitelé vzali na vědomí.

V různém pan Čacký upozornil na rozbitý kanál, černou 
skládku a zhoršující se dopravní situaci v ulici, kde bydlí. 
Doc. Altmann se zeptal, kdy bude zahájena výstavba povr-
chů v ulicích financovaných z programu Letiště Praha. V ulici 
V Roklích stavba začne v nejbližších dnech. Zastupitelé se pak 
dohodli na termínech příštích zasedání: 9. listopadu a 14. pro-
since. Po přečtení usnesení zasedání skončilo.

Bc. Jana Kohoutová

Dokončení z minulého čísla

Úterý 8. května 1945
Zprávy z Prahy byly čím dále tím hrozivější. Domy na 
Starém městě v plamenech, radnice prý hoří, byl zasažen 
i hrad! Hoří! V Praze je hotové peklo!

Hlídka na škole hlásí příchod asi 60 Němců opět od Ru-
zyně, ale k obci nedocházejí, vrátili se!!

V dopoledních hodinách stojí nás v hlouč-
ku asi 20 za fotbalovým hřištěm směrem 
k Černému Volu a vyhlížíme, zda od Kamý-
ka něco nejede. Všichni jsme byli zvědavi, 
neboť v obci se objevila zpráva, že od Vel-
var a Kralup se mají přiblížit Rusové.

Míra Vidner nasedl na svoji motorku 
a jel se podívat k Černému Volu – byla 
tam vidět nějaká auta. To ale neměl dělat. 
Jel se podívat, zda to nejsou Němci. Byli 
tam a ihned z dálky na něho vypálili salvu. 
Jedna kulka jej zasáhla a prostřelila levý 
bok. Míra dojel až k nám a hlásil, že tam 
jsou Němci. Pak pokračoval v jízdě až před 
školní budovu, kde klesl bez síly. Okolo 
stojící občané ihned motorku uklidili a se-
stry rychle ošetřily raněného, který pak byl 
také převezen do nemocnice v Suchdole.

Chtěl bych se zde zmínit o zásobování obránců na bari-
kádách a hlídkách po obci. V době revoluce byla zřízena 
společná kuchyně, do které maso dodával Jaroslav Slaboch 
a místní pekaři – Vondrové a Kunc. Na výzvu Národního vý-
boru všichni předložili účty za dodané potraviny, ale všechny 
částky darovali obci.

Asi po 18.00 hodině, na niž je stanovena urychlená kapi-
tulace Němců, pokračuje střelba po celé Praze – pokračuje 

KRONiKA JOsEFA HRuDKY
REVOlučNÍ DNY – KVětEN 1945
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boj, šíří se záplava požárů, houstne dým. 
Zuřivá zvěř německá zešílela. Sílí však 
také dunění na severu, jasněji a jasněji 
zní štěkavý praskot těžkých kulometů – 
to ještě zřetelně nevíme, že kilometr po 
kilometru přibližuje se naše osvobození.

Přešla hrozná noc a po ní nadešlo ml-
havé jitro s ranním jarním chladem.

Středa 9. května 1945
Ze všech stran je slyšet praskání tisíců 
kulometných výstřelů. Ze směru Prahy 
nejvíce! Německá kolona na autech, 
u nichž vysoko vlají bílé prosební pra-
porce, zřízené z prostěradel a jiných 
pláten, jede chvatně po silnici od Čer-
ného Vola a míří k Ruzyni. Naráží však 
z naší strany na barikádu. Chvíli stojí 
a poslouchá nepřetržitý štěkot kulome-
tů u Ruzyně a v tom obrací a kličkuje 
mezi domy vraceje se zpět, motá se sem a tam a vrací 
toutéž cestou, kudy přijela. Tato kolona již daleko nedo-
jede!!!

Od Prahy přicházejí rozedraní jednotlivci, příslušníci 
ještě nedávno „nepřemožitelné“ německé armády. Někteří 
mají strhané své pyšné orlice z čepic, vylekaní, špinaví, 
zoufale se chytají všeho, chtěli by se schovat – nedávní 
hrdinové – třeba pod ochranná křídla našeho Červeného 
kříže – žadoní, prosí. Ne, ne, jdi si, kam chceš, jen jdi!... 
“Zabijí mne,“ ohlížejí se a mají panický strach z Rudoar-
mějců.

Kolem desáté hodiny dopoledne hlásí stráž na školní 
budově, že od Kamýka jede tank! A hned v zápětí volá… 
„tanky, tanky, pořád ještě jedou tanky!!“ Netrvá to ani de-
set minut a přiřítí se od prachu celá černá motorka a na ní 
už – Bůh ví, jak se tam dostal – více ve vzduchu než na 
motorce, vedoucí naší ošetřovny Bohumil Habada! Všichni 
jásáme: „Už jsou tu Rusové! Nazdár!“ Radost převeliká. 
Všichni najednou přibíhají a v rukou květiny, mnoho kvě-
tin, co mnoho, moře květů – všichni voláme, objímáme se, 
pláčeme.

Věř ty, kdož tyto řádky čteš, že dnes, kdy tyto poznámky 
přepisuji do této části kroniky – leden 1997 – nemohu se 
ubránit dojetí, které jsem si dnes, po padesáti dvou letech, 
naplno zopakoval.

Pláčeme radostí, vítáme naše osvoboditele – Rudou ar-
mádu, která ohromujícím a vysilujícím útokem až od Berlí-
na přináší také pro naši obec Horoměřickou s v o b o d u ! ! ! 

Při příjezdu Rudé armády zastavovaly se ruské tanky as-
poň na chvíli oddechu, při čemž bylo vojákům, krutě zemd-
leným a do černé uprášeným, podáváno vše možné občer- 
stvení. Oni pak podávali dětem a ženám čokoládu a mužům 
vzácnost – tabák a cigarety.

Jeden z vojínů podal řídícímu učiteli Václavu Březinovi 
lísteček ze svého zápisníku, na který chvatně napsal několik 
málo slov: „…Těší nás Vaše nadšení, naše cesta k Vám byla 
surová a těžká.“ Tento kousek papíru je vlepen ve školní 
kronice na památku pro věčné časy.

Po revolučních dnech valil se od Prahy v pravém slova 
smyslu proud bývalých německých zajatců, nejvíce Rusů 
a Ukrajinců, směrem ke Kralupům, kde byl sběrný tábor. 
Spousty lidí. Býval to každodenní úkaz naší obce, obyčejně 
ráno nebo pak k večeru. Mezi dnem putovaly týmž směrem 
Němky s dětmi, některé zdrceny, jiné zpupně. Někteří naši 
lidé se neudrželi a plivali na ně. Najednou to byly lidské 
trosky, které ještě nedávno zde poroučely.

Část německých zajatců zůstala ubytována v naší obci. 
Němci byli ubytováni v prostorách bývalé mlékárny vel-
kostatku a k jejich střežení byla určena ozbrojená hlídka, 
jejímž členem jsem byl také já. Němci zde byli ponecháni 

s tím, že budou pracovat u našich 
zemědělců. Jak se později budu 
zmiňovat, bylo s tím mnoho potíží.

Několik dní po osvobození žila 
celá obec v nadšeném vítání jed-
notlivých částí naší osvoboditelky 
Rudé armády. V celém okolí Prahy 
bylo rozloženo mnoho jejích jed-
notek k delšímu pobytu. Také u nás 
v Horoměřicích našly svůj dočasný 
domov. Největší část ubytovala se 
v nedalekém statenickém lese, kde 
vybudovala celý vojenský tábor. 
Důstojníci této části se všemi po-
mocnými kancelářemi a skladišti 
ubytovali se v naší obci. Vojáci byli 
téměř v každém stavení. Přijetí je-
jich bylo všude velmi vřelé a styk 
vytvářel se podle povah obou stran 
– hostů i hostitelů. V některých ro-
dinách srůstali obojí v jediný celek 
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Říká se, že nejhorší věci člověk dělá svým blízkým z dobré 
vůle. Ono rčení znám, ale nikdy jsem si nemyslel, že se stanu 
jeho vykonavatelem. Navíc ve spojení s mým dlouholetým pů-
sobením na pozici starosty. Není pro mne jednoduché přiznat 
chybu. Ale ještě horší je vědět, že jsem nevědomky uvedl do 
problému své nejbližší spolupracovníky, jejichž práce si navíc 
velmi vážím, a vystavil je možnému osočování – a to vše prá-
vě v důsledku oné zmiňované dobré vůle, navíc akcelerované 
shodou nepříznivých událostí.

Proto teď veřejně přiznávám, že jsem těm zastupitelům, 
kteří usilovně a dlouhodobě pracovali nad rámec svých povin-
ností na věcech prospěšných občanům Horoměřic (projektech, 
bezúplatných převodech majetku na obec a jiných), přiznal 
mimořádné odměny.

Nebyly sice v mimořádné výši (které by šlo nazvat nemo-
rálními, tak jako v kauzách probíraných médii), naopak tvo-
řily jen malý zlomek částky, kterou tito lidé díky svému úsilí 
přinesli navíc do rozpočtu obce. Nebyly ani nezasloužené – 
stojím si za každou korunou, kterou jsem jim navrhnul nad 
rámec jejich platu, protože si ji plně zasloužili (ba mnohdy by 
si zasloužili i víc). Byly ale špatně pojmenované! 

Zastupitelé mohou od obce dostat peněžitý dar, mohou mít 
s obcí uzavřenou dohodu o provedení práce, ale nesmí dostat 
(tedy alespoň od roku 2000) mimořádnou odměnu – tedy to, co 
může dostat od zaměstnavatele každý jiný občan a na co měl 
do uvedeného roku právo i zastupitel.

Můj je omyl. Má je vina navrhovatele. Ale mým pilným 
a svědomitým spolupracovníkům, kterým jsem tímto chtěl po-
děkovat a nebalit to nedůstojně do jiných názvů (a navíc jsem 
to docela prostě netušil), je to rána do vazu! 

Tímto špatným pojmenováním došlo k neoprávněnému čer-
pání finančních prostředků z rozpočtu obce právě těmi zastupi-
teli, kteří měli být odměněni. Neoprávněné čerpání finančních 
prostředků bohužel nelze řešit omluvou. Rád bych je tedy ale-
spoň vysvětlil.

Zákonodárci vydávají každoročně tisíce stran zákonů 
a nařízení, ale nikdo se nestará, zda je vůbec možné je pře-
číst či jim dokonce rozumět. Stát sice vybírá daně a drží si 
právo vykládat zákony, ale mnoho svých povinností převádí 
na místní samosprávu, o kterou se ale mnoho nestará. Je mu 
jedno, že zastupitelé, potažmo starostové, kteří jsou do své 
funkce voleni, mají své občanské profese, které s aplikací 
práva mohou mít málo co společného. Neposkytuje jim sys-
tematickou právní podporu. Neprovádí kontrolu jejich čin-
nosti tak, aby pomohl předcházet chybě či ji alespoň rychle 
rozkrýt. Ale pak nemilosrdně trestá! Nikoliv tedy auditor, 

který koná každoroční audit hospodaření, nikoliv nadřízený 
orgán, ale kolega zastupitel Čacký z vlastní iniciativy zaslal 
dotaz na ministerstvo vnitra a nyní přišel po celých patnácti 
letech s tím, že možnost udělit mimořádnou odměnu zastupi-
teli byla v roce 2000 vypuštěna ze zákona! Bez upozornění, 
bez školení. Prostě vyšla novela Zákona o obcích ve Sbírce 
zákonů – a zastupitelé – starejte se! 

V roce 2000 jsem byl jako starosta v Horoměřicích jediným 
uvolněným zastupitelem. A přesně v den, kdy byl dotyčný 
zákon schválen, mě rychlá záchranná služba odvezla do ne-
mocnice s těžkým srdečním selháním. Dva měsíce jsem byl 
intenzivně léčen, než jsem mohl opustit nemocniční lůžko 
a pokračovat v léčbě ambulantně.

Tady jen pro ilustraci doplňuji, že za dobu mého pobytu 
v nemocnici bylo schváleno 47 zákonů a jiných legislativních 
norem. Ty byly následně zveřejněny ve Sbírce zákonů na 712 
stranách.

Správa obce dopadla po dobu mého pobytu v nemocnici na 
bedra místostarosty, který jako neuvolněný přicházel do úřadu 
po svém zaměstnání. Jeho hlavním úkolem bylo zorganizovat 
výběrové řízení na nástavbu základní školy a během prázd-
nin tuto stavbu realizovat. Zvládl to do zahájení školního roku 
s plnou parádou, ale některé jiné záležitosti musely počkat.

Nechci se vymlouvat, ale vysvětlit, proč jsem chyboval. Na 
vypuštění uvedené části ze zákona nepřišlo žádné upozornění, 
nezvedla se žádná debata. Ostatně v současnosti se ukazuje, 
že stejného pochybení jsme se nedopustili sami – tato nezna-
lost se projevila natolik, že poslanci zapracovávají opětovnou 
změnu zákona ve smyslu navrácení možnosti udělit zastupiteli 
mimořádnou odměnu. To se však týká budoucnosti. Součas-
nost posuzuje tuto skutečnost jinak a důsledky bohužel do-
padají na ty, kteří tyto mimořádné odměny obdrželi. Celých 
patnáct let jsem tedy navrhoval a potvrzoval danajské dary. Ti, 
kteří je obdrželi s čistým svědomím a brali je jako zasloužené 
ocenění své práce, jsou teď pošpiněni a budou je vracet. Ač se, 
jak jsem již zmínil, nejednalo průběžně o nijak velké částky, 
během let se nasčítaly. V tomto součtu se pak stávají problé-
mem pro jednotlivce, kteří se rozhodli tyto (v současnosti bo-
hužel nazvané neoprávněně čerpané) odměny vrátit, a kterým 
tato skutečnost sice nezaslouženě, ale o to silněji, komplikuje 
život morálně i finančně. V součtu osob a let pak bohužel dává 
i možnou pomyslnou hůl do rukou opozice. A těchto dvou po-
sledně uvedených skutečností hluboce lituji. 

Jak jsem již uvedl – neoprávněné čerpání finančních pro-
středků nelze omluvit. Snad je ale lze vysvětlit.

Václav Kášek

ZMýlENÁ sE plAtÍ

– v poměr rodinný, jinde působením zcela odlišného způso-
bu vojenského života zůstal styk uzavřenější a chladnější. 
Celkem však soužití bylo teplé, bratrské a upřímné.

Druhá skupina, také početná a velmi spořádaná (byli to 
dělostřelci), byla ubytována u „panských kůlen“ (tyto pan-
ské kůlny stávaly v prostoru dnešních ulic Ke Skále, K Sadu 
a Sadová). Na kusu pole zřízena tu byla vkusně uspořádaná 
dělostřelecká seřadiště i cvičiště, která zařízena byla i tělo-
cvičným nářadím z místní a okolních Sokoloven. Všechno 
tělocvičné nářadí bylo vzorně ošetřováno, velmi často použí-
váno, ale také často přemísťováno, což bylo na škodu.

Další část Rudé armády byla umístěna na polích vpravo 
od silnice na Lysolaje, jiná v hájku „Remízku“ za Ovčínem. 
Menší skupina vojsk byla také v místní školní tělocvičně. 
Další skupina obsadila část Třešňovky u Kozích hřbetů.

Horoměřice se vojskem jen hemžily.

Také v mojí rodině bydlel nějakou dobu poručík Rudé 
armády, který při odchodu zanechal nám svoji adresu, která 
se bohužel během času ztratila.

V úterý 15. května přišla skupina ubytovatelů a zabrala ško-
lu jako „Gospital“ – nemocnici. Zahemžilo se to tu doktorkami 
a nemocničním personálem. Odpoledne přinášeli hned prvého 
raněného – prvého a také posledního, s těžkou pohmožděni-
nou nohy, která zůstala po celou dobu záchranného pochodu 
Rudé armády, od Berlína po Prahu, bez patřičného ošetření. 
Toto zranění bylo nakonec příčinou smrti mladého vojína, kte-
rý byl pohřben v našem školním parku u sochy Svobody. Dru-
hý hrob ruského vojína byl v remízku za Ovčínem.

Později byli oba zemřelí pochování na hřbitově v Úně-
ticích.

Foto: archiv obce
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V sobotu 15. srpna se konala v areálu mateřské školy v Komen-
ského ulici velká sláva. Za účasti veřejnosti se slavnostně otevřel 
kuchyňský pavilon. Tahle nová kuchyně je podmínkou pro zahá-
jení stavby devítiletky v Horoměřicích, protože školní trakt pro 
druhý stupeň školy bude stát v místech současné jídelny, o kte-
rou tím škola přijde. Kuchyňský pavilon tak bude vařit školákům 
i dětem z mateřinky. Jeho kapacita je 550 jídel denně, což by 
mělo stačit i pro budoucí druhý stupeň. 

Stavbu kuchyně za 23,5 mil. Kč podpořilo ministerstvo financí 
dotací ve výši 16,3 mil. Kč. Stejně tak je ministerstvem přislíbena 
dotace i na stavbu budoucí devítiletky, která by měla být zahájena 
ještě letos na podzim. V současné době probíhá výběrové řízení 
na dodavatele.

V projevech před přestřižením pásky zaznělo poděkování 
všem zúčastněným: projektantům z architektonického atelieru 
Hlaváček & partner, dodavateli společnosti KONSIT, minister-
stvu financí, zastupitelům, kteří vše pomohli realizovat, a v ne-
poslední řadě i obyvatelům z Komenského ulice, kteří po dobu 
výstavby trpělivě snášeli nepohodlí, jež každá stavba v těsném 
sousedství přináší. 

Poté nejprve opat strahovského kláštera P. Pojezdný požehnal 
základnímu kameni přístavby budoucí devítiletky a následně na 
kámen poklepali starosta Zdeněk Babka, místostarostové Jana 
Kohoutová a Filip Kohutič, zástupkyně ředitelky ZŠ Ladislava Ši-
náglová a zástupce projektanta Zdeněk Brunát. Základní kámen, 
který záměrně není příliš velký, by měl být umístěn v budově na 
památku této slavnostní chvíle. Věřme, že se dílo podaří a koncem 
roku 2016 bude v Horoměřicích stát nová školní budova.

Poté už nadešel čas k otevření pavilonu. Za zvuků písničky 
o kuchaři Svatoplukovi k připravené pásce přistoupilo hned sedm 
osob s nůžkami, na fotografii zleva hlavní projektant Ing. Zdeněk 
Brunát, technický dozor Josef Tichánek, ředitelka školní jídelny 
Zuzana Tománková, opat P. Michael Josef Pojezdný, ředitel do-
davatelské firmy Ing. Jiří Urban, starosta Zdeněk Babka a mís-
tostarostka Jana Kohoutová. Po přestřižení pásky pan opat no-
vému pavilonu také požehnal a pak už se mohli všichni přítomní 
konečně podívat dovnitř. Až dosud totiž hosté v letním horku 
stáli na přímém slunci, všem děkujeme za výdrž.

Odměnou jim byl pohled na nové kuchyňské vybavení. Řada 
lidí si ráda vyslechla i improvizovaný výklad, protože pro laiky, 
kteří běžně vaří jen doma ve své kuchyni, je velkokapacitní gas-
trozařízení často neznámé. 

A kuchařky ze školní jídelny se také činily. Od rána vařily 
a pekly, takže přítomným mohly nabídnout první guláš, který zde 
uvařily. Usmažily i řízečky a upekly čokoládovou buchtu. Díky 
tomu už si vyzkoušely vaření v nové kuchyni, i když školení, jak 
zacházet se vší tou technikou, je teprve čekalo. Svého úkolu se 
zhostily na výbornou, hosté si pochutnali. Patří jim velký dík. 

Start se vydařil. Ostrý provoz v nové kuchyni začal až v září 
s novým školním rokem. Držme si palce, ať vše šlape, jak má. 

Bc. Jana Kohoutová
foto: Vladimír Dvořák

OTEVŘENÍ 
KUCHYNĚNOVÉ
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13. srpna si připomínáme výročí narození Benedikta Roezla, 
zahradníka, botanika a cestovatele, který se v roce 1824 naro-
dil v Horoměřicích. Vloni jsme v tento den Roezlovi odhalili 
před obecním úřadem nový památník. Letos jsme památku 
slavného rodáka uctili položením kytice orchidejí k tomuto 
památníku. A podobně jako v minulých letech jsme navštívili 
i Roezlův hrob v Panenském Týnci.

Naše malá delegace ve složení starosta Babka, místostarost-
ka Kohoutová a bývalý starosta Kášek se v Panenském Týnci 
setkala s tamním starostou Čížkem a místostarostou Vejraž-
kou, přišli i místní občané a jeden Roezlův obdivovatel. Spo-
lečně jsme na hrob položili kytici a poté společně diskutovali 
na obecním úřadě. Panenský Týnec v červnu slavil 900 let od 
první písemné zmínky, k tomuto výročí zde v bývalém kláš-
teře připravili stálou výstavu o historii i současnosti městyse, 
kterou jsme si prohlédli. A samozřejmě jsme navštívili i nedo-
stavěný gotický chrám panny Marie.

Text a foto:
Bc. Jana Kohoutová

VZpOMÍNKA NA BENEDiKtA ROEZlA

U památníku v Horoměřicích

U hrobu Benedikta Roezla v Panenském Týnci 
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I v letošním roce máme v plánu uspořádat setkání s našimi dříve narozený-
mi občany. Stejně jako loni chceme pozvat všechny letošní sedmdesátníky 
a starší na společenské setkání s občerstvením a kulturním programem. 
Společně tak oslavíme významná životní jubilea našich spoluobčanů.

Naše pozvání se tedy letos týká všech horoměřických občanů s roč-
níkem narození 1945 a dříve. 

Řada z Vás se již na jaře obecnímu úřadu přihlásila, že máte zájem se setkání zúčastnit. To nás 
velice těší. Další ale možná zapomněli nebo si výzvy nevšimli, proto ji nyní uveřejňujeme zno-
vu. Prosíme všechny, kdo by rádi přišli a dosud to úřadu nesdělili, aby doručili na obecní úřad 
níže uvedený lístek. Můžete jej odevzdat v kterékoli kanceláři na úřadě, vhodit do schránky 
u vchodu, poslat poštou na adresu Velvarská 100 nebo naskenovat a poslat e-mailem na adresu 
podatelna@horomerice.cz. Děkujeme.

Setkání se uskuteční ve čtvrtek 12. listopadu 2015 v jídelně ve statku bývalého zeměděl-
ského družstva naproti škole. Každý přihlášený ještě včas obdrží osobní pozvánku.

Bc. Jana Kohoutová

VýZVA sENiORůM

 
vlastnoruční podpis

Prohlašuji, že si přeji být pozván – pozvána na společenské setkání,  
pořádané správou obce při příležitosti oslavy významných životních jubileí.

Zároveň dávám svůj souhlas k uveřejnění fotografií z tohoto setkání
v Horoměřickém zpravodaji a na webu obce.

 jméno a příjmení rok narození

 doručovací adresa telefon nebo jiný kontakt
  (není nutný)

OBECNÍMU ÚŘADU V HOROMĚŘICÍCH
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Oddíl ROPE SKIPPINGU
Velmi nabité a maximálně úspěšné  
první pololetí roku 2015!!
V sobotu 1. března jsme s pódiovou skladbou „Fast mo-
ving ropes“ postoupily (myšleny dívky – v textu i nadále) 
z kvalifikačního kola do finále 3. ročníku soutěže „ČESKO 
SE HÝBE“. Během 10 kvalifikačních akcí bylo odcvičeno 233 
skladeb, ve kterých se představilo více než 2843 dětí (průběh 
finále – viz dále 5. června).

21. března – proběhla přehlídka pódiových skladeb – ČOS 
(České obce sokolské), která je přehlídkou nesoutěžní. Druž-
stvo ve složení (viz. foto č. 1) - Terka KALINOVÁ, Terka 
RICHTROVÁ, Štěpánka SADÍLKOVÁ, Kačka VIDNERO-
VÁ, Šárka SADÍLKOVÁ a Majda ONDŘICHOVÁ - získalo 
za své vystoupení CENU za sportovní výkon :)

28. března jsme se zúčastnily 6. ročníku soutěžní přehlídky 
tanečních a sportovních skladeb „DĚTI V AKCI“. Děvčata 
- SADÍLKOVÁ Šárka a Štěpánka, VIDNEROVÁ Kateřina, 
KALINOVÁ Tereza, ONDŘICHOVÁ Magdalena a STIBRA-
LOVÁ Barbora – https://www.youtube.com/watch?v=giS_OJ-
GJP_E&feature=youtu.be – ve své kategorii zvítězila a získala 
POHÁR za 1. místo (foto č. 2)

30. března – se nejzkušenější děvčata oddílu RS Horoměřice 
školila a složila zkoušky na rozhodčí RS (foto č. 3)

4. dubna – WORKSHOP – RopeSkipping – celý den tréninku 
s dalšími ropeskipaři z České a Slovenské republiky (foto č. 
4 – spokojenost při cestě z akce)

11. dubna si ze soutěže pódiových skladeb „Jarní pohár Ji-
nonice“ – kategorie Senior Sportovní – děvčata opět přivezla 
POHÁR za 1. místo  

9. května – vystoupení se skladbou Fast Moving Ropes 
v Aréně Sparta na akci ČGF (Česká gymnastická federace) – 
Mistrovství ČR v Teamgymu 2015

17. května – dopoledne WORKSHOP a odpoledne vystoupení 
v T.J. Sokol Šestajovice na slavnostním otevření nové sportov-
ní haly

23. května – vystoupení na slavnostním večerním programu 
oslav 90. výročí otevření Tyršova Domu – (televizní přenos).

30. května uspořádala ČRSA (Česká Rope Skippingová Asocia-
ce) soutěž v rychlostním skákání JUMP FOR YOU. Náš oddíl 
měl zastoupení ve čtyřech kategoriích (4 týmy), v sedmi soutě-
žích – a výsledkem byl absolutní úspěch!! 7 zlatých!!  (foto č. 
5 – jedna kategorie). Vítězové jmenovitě – Míša Dostrašilová, 
Eliška Jechová, Adélka Šafaříková, Petr Bednář, Julie Gelna-
rová, Eliška Tománková, Anička Homolková, Jana Bednářová, 
Bára Stibralová, Anežka a Bára Pavlíkovy, Maky Fialová, Kačka 
Vidnerová, Terka Richtrová a Kalinová, Majda Ondřichová.

5. června – proběhlo v mostecké sportovní hale republikové 
finále „ČESKO SE HÝBE“, v rámci akce se v šesti kategoriích 
představilo 99 týmů, ve kterých cvičilo 1230 žáků a studentů 
různých věkových skupin z celé České republiky. Naše děvča-
ta odcvičila/odskákala bez chybičky a znovu to bylo 1. místo 
a POHÁR!! (foto č. 6)

11. června – vystoupení v Kralupech nad Vltavou - na soutěži 
základních škol ve skocích přes švihadlo 

18. června jsme uspořádaly závody v rychlostním skákání přes 
švihadlo pro členy naší T.J. – děti byly rozděleny do tří sou-
těžních kategorií (2 věkové kat. oddílu všestrannosti mladšího 
žactva a 1 kat. oddílu RS). Přihlásily se jen ty nejodvážnější 
děti a měly možnost soutěžit v 6 disciplínách. Záleželo jen na 
nich, které si vyberou. Přebornicí se stala Simona Skokanová, 
která „nasbírala“ nejvíce bodů/skoků. Druhé místo si vyskáka-
la Julie Gelnarová a na třetím se umístila Johanka Čiháková. 
(foto č. 7)

V příštím čísle zpravodaje Vás budu informovat o činnosti 
oddílu všestrannosti a dalších akcích našich „dětí“.

Monika Sadílková – trenérka RS

t.J. sOKOl HOROMěŘiCE

1. 2.
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3.

5.

4.

7.6.
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V galerii Orchidea byla 17. září zahájena nová výstava. Již 
popáté uspořádal pan Jindřich Bláha Horoměřické bienále. 
Vždy dá dohromady amatérské i profesionální výtvarníky 
z Horoměřic a okolí, kteří na společné výstavě představí 
své práce. Tentokrát se takto prezentuje rekordní počet 24 
autorů. Každý z nich představuje dvě díla ze své tvorby. 
Díky tomu je výstava velice pestrá, jsou zde k vidění různé 
styly, různé techniky a různá témata – portréty, krajinky, 
zátiší, květiny i abstrakce.

Vernisáž zahájil bývalý starosta Václav Kášek. Představil 
přítomné autory a ukázal jejich obrazy. Vernisáž doprovodil 
hudebním vystoupením Jiří Šámal, který zazpíval a zahrál 
na v Česku nepříliš známý nástroj hang drum. Jedna z vý-
tvarnic, Eva Štanclová, pak přednesla své verše, které si 
připravila k některým vystaveným obrazům. Dvě čtyřverší 
zde otiskujeme.

Horoměřické bienále V. bude v galerii k vidění do 18. 
listopadu 2015. Poté se můžeme těšit na výstavu, kterou si 
připravují děti z mateřské školy se svými učitelkami.

Bc. Jana Kohoutová
foto: Ing. Zdeněk Sadílek

Eva Štanclová: Červené pole 
– autor obrazu Ondřej Soukup

Červené pole za vesnicí
si mákem vlasy ozdobí
obilí zraje, zlátne létem…
A vánek krásu dopoví.

Eva Štanclová: Dívka s copem 
– autor obrazu Michal Drdácký

Máš stydlivý pohled přes rameno,
kde zapletla sis krásný cop.
Neboj se podívat se do očí.
Jsi krásná. To pochopí i snob.
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Když jsem ve svém červnovém příspěvku ve Zpravodaji upo-
zorňoval na možnost výskytu extrémního počasí v letním ob-
dobí, netušil jsem, že již za čtvrt roku budu psát do Zpravodaje 
o velikém suchu a horku. 

1. Teploty
Máme za sebou skutečně „středomořské“ 
prázdniny s teplotním průměrem 22,4 °C 
(červenec 21,8 °C a srpen 23 °C), což je 
o 3,2 °C nad dlouhodobým průměrem. 
Druhé nejteplejší prázdniny v r. 1983 byly 
o 1,1 °C chladnější. Srpen 2015 je celkově 
druhým nejteplejším měsícem, těsně za červencem 1983, a ani 
červenec se nedal zahanbit (celkově šesté místo).

Nejtepleji bylo v první půlce srpna (Tø = 26,02 °C), což je 
rekordních 15 dní (druhé je období 23. 7. – 6. 8. 1994 s Tø = 
25,85 °C). Těchto 15 dní mělo odpolední průměr 31,67 °C (!!), 
maximum 37 °C dne 7. 8. a 14 slunných dní. Srážky byly za-
nedbatelné: 0,2 mm. Nejteplejší dekáda od 6. 8. do 15. 8. měla 
průměr 27,43 °C, což je pro představu průměr nejteplejších 
měsíců v Káhiře, Athenách a Singapuru.

Počet tropických dní (Tmax ≥ 30 °C) byl letos 23 (poslední 
dne 17. 9.) a letních dní (Tmax ≥ 25 °C) bylo 53 (k 20. 9.). Loň-
ský rok, který byl od roku 1968 těsně druhý nejteplejší, měl 10 
dní tropických a 40 letních. Pro zajímavost: observatoř Praha 
– Karlov v období 1926 – 50 měla v průměru 10,7 tropických 
dní a 48,3 letních ročně. Ještě poznámka o červnu 2015: s Tø 
17,2 °C teplotně mírně podprůměrný s 8 letními a 1 tropickým 
dnem (31 °C).

2. Srážky
Do konce první květnové dekády (tzn. do 
10. 5. 2015) srážky v mezích normálu: 
148,5 mm se blíží průměru za posledních 
20 let v tomto období: 154,7 mm. Suchý 
byl únor s 5,7 mm = čtvrtý nejsušší mě-
síc od roku 1995 a naopak vláhou nešet-
řil březen – se 48,5 mm mu patří v tabulce srážek v březnu 
čtvrté místo.

Pak ale nastalo mimořádné sucho:
 – zbytek května: 23,5 mm – průměr je 53,9 mm
 – červen: 40,7 mm – což je 46,9 % červnového normálu 
a jedná se o třetí nejsušší červen

 – červenec: 34,3 mm – tj. 34,8 % normálu a se ztrátou 15 
mm absolutně nejsušší červenec

 – první půlka srpna: 0,2 mm (!!), průměr je 36,4 mm
 – z toho plyne: v období 11. 5. – 15. 8. 2015 spadlo celkem 
98,7 mm srážek – (průměr je 275,5 mm) – což značí 35,8 
% normálu. V suchém roce 2003 za stejné období bylo 
161 mm srážek, tj. 1,63x více.

Dlouho toužebně očekávaná voda přišla od 16. do 19. srpna, 
kdy ve 4 dnech spadlo celkem 71,8 mm, což je tolik jako za 
předchozích 68 dní (9. 6. – 15. 8.). Bylo štěstí, že s výjimkou 
odpolední bouře 16. 8., kdy při prudkém dešti spadlo cca 21 
mm, ostatní srážky byly rázu mírnějšího, a tak se většina vody 
stačila vsáknout. Díky těmto srážkám se druhá srpnová dekáda 
stala druhou srážkově nejbohatší dekádou v posledních 21 srp-
nech, hned za „povodňovou“ dekádou uprostřed srpna 2002 
se 108,5 mm. Měsíc srpen se paradoxně stal srážkově mírně 
nadprůměrným!

Po tomto důkladném zalití se, bohužel, srážky vrátily do 
starých kolejí: ve zbylých 12 srpnových dnech spadlo pouze 
2,5 mm a za první dvě zářijové dekády 10,5 mm, takže hadice 
a konve jsou opět v provozu, protože sucho pokračuje! Pro 
lepší představu o suchém létě 2015 přikládám porovnání letoš- 
ka se srážkovými minimy půlroků (duben až září) za období 
1901 – 50 na blízkých stanicích:

stanice minimum  
04 – 09 (mm) rok

Kralupy n. Vlt. 154 1921

Hostivice 169 1947

Rudná 181 1947

Unhošť 185 1947

Praha 6 - Břevnov 206 1947

Horoměřice 243,3 1. 4. – 20. 9. 2015

Horoměřice 421,25 ∅ 1995 – 2014

Z tohoto přehledu je vidět, že letošní letní sucho se nebez-
pečně přiblížilo k nejsuššímu roku na našem území (1947) – 
menší náskok je způsoben pouze výše zmíněným „miniobdo-
bím dešťů“. Od 1. 1. do 20. 9. 15 spadlo 332 mm – v nejsušším 
roce od r. 1996 – 2003 to bylo jen těsně méně 315 mm. Příliš 
příznivý není ani úhrn srážek za poslední „letmý rok“, tzn. od 
21. 9. 14 do 20. 9. 15 – 478,4 mm, což je 75,1 % průměru.

pOčAsÍ: ExtRéMY lEtOšNÍHO létA

Blanka Beňová – Horoměřice
Jindřich Bláha – Horoměřice
Zdeněk Bláha – Horoměřice
Helena Doležalová – Slaný
Michal Drdácký – Horoměřice
Renata Frančíková – Slaný
Rudolf Görtler – Slaný
Jiří Knížák – Mělník
Alena Kobrová – Praha
Karel Kuška – Odolena Voda
Eva Linksfeilerová – Velvary
Jan Maršálek – Kralupy n. Vlt.

Jiří Podhorský – Černý Vůl
Dagmar Podráská – Praha
Věra Podzimková – Veltrusy
František Saifrt – Velvary
Jan Sochor – Horoměřice
Veronika Soukenková – Praha
Ondřej Soukup – Kralupy n. Vlt.
Eva Štanclová – Zlonice
Lucie Štědronská – Horoměřice
Jan Tománek – Horoměřice
Marcela Vichrová a Jáchym – Horoměřice
Helena Závodská – Kralupy n. Vlt.

Vystavující autoři:
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Měsíce srážkově: 
nejbohatší  nejméně vydatné

1. VII. 1997 164,5 mm 1. XI. 2011 2,5 mm
2. VIII. 2010  162,5 mm 2. II. 2014 3,2 mm
3. VI. 2013 162,0 mm 3. IV. 2007 3,7 mm
4. VII. 2012 155,8 mm 4. II. 2015 5,7 mm
5. V. 2014 155,3 mm 5. II. 2011 6,0 mm
6. VII. 2011 152,8 mm 6. II. 2003 6,5 mm

Dekády srážkově:
nebohatší   nejméně vydatné
(celk. průměr – 20 let) 

1. VII./1 42,0 mm 1. II/1 7,1 mm
2. VI./3 33,2 mm 2. IV/3 8,4 mm
3. VIII./2 30,5 mm 3. IV./1 9,45 mm
4. VII./2 29,1 mm 4. III./1 10,3 mm

Průměrný počet  Průměrný počet
silných bouřek* dní se sněžením:

1. červenec 0,85/měsíc 1. leden 5,95 dní/měsíc
2. červen 0,60/měsíc 2. prosinec 5,10 dní/měsíc
3. květen 0,35/měsíc 3. únor 4,45 dní/měsíc

Pozn.: * dle subjektivního hodnocení pozorovatele

Po prostudování těchto přehledů si určitě někdo položí otáz-
ku, který měsíc je srážkově nejstabilnější a který je naopak 
„nejdivočejší“. Po použití 3 kritérií subjektivního hodnocení 
jsem dospěl k pořadí srážkově nejstabilnějších měsíců:

1. leden – 2. březen – 3. červenec – 4. červen

Pořadí měsíců s největšími srážkovými výkyvy:

1. říjen – 2. srpen – 3. únor – 4. květen

4.  Porovnání srážek v prvních  
a posledních 5 letech

Podrobil jsem bližšímu zkoumání prvních 5 let používání sráž-
koměru, tzn. od 1. 4. 1995 do 31. 3. 2000 – dále jen období 1 
a posledních 5 let, tzn. od 1. 9. 2010 do 31. 8. 2015 – dále jen 
období 2. I přes letošní sucho bylo období 2 s průměrem 655 
mm/rok srážkově bohatší než období 1 (626,2 mm). Vydatněj-
ší srážky v období 2 byly v lednu, dubnu, květnu a v celém 
2. pololetí. Největší přírůstky srážek vykazoval: leden (19,2 
mm), srpen (17,8 mm) a květen (14,4 mm). Méně vláhy měly 
pouze 3 měsíce: nejvíce srážek oproti období 1 ubylo v červnu 
– plných 36 mm! – takže zahrádkáři na to pamatujte! Citelně 
méně vláhy vykazují i březen a extrémně suchý (v období 2 ve 
čtyřech případech) byl i únor. Dále se prokázalo, že výkyvy 
v množství srážek se dosti zvyšují. V období 1 byla průměrná 
měsíční odchylka od průměru 17,7 % - v období 2 již více než 
22,5 %! Markantně se zvýšil počet dní se srážkami 15 mm 
a více (ze 33 na 50). Ve srážkových úhrnech to činí za tyto 
dny v období 1: 147,8 mm/rok – tj. 23,6 % a v období 2 již 
212,5 mm/rok – tj. 32,45 % srážek. Vzhledem k tomu, že při 
intenzivních srážkách více vody uteče, lze konstatovat, že obě 
sledovaná období jsou srážkově téměř shodná.

5. Závěr
Letošní léto nám zatím naštěstí „v malém“ ukázalo klima, kte-
ré řada odborníků v budoucnu očekává, tzn. zvýšení teploty 
vzduchu a střídání velice suchých období s kratšími obdobími 
vydatných srážek. Málokdo je na tyto klimatické změny při-
praven. Je třeba se naučit žít ve velkém vedru tak, aby nebylo 
ohroženo naše zdraví a nenastávaly další komplikace. Veřej-
nost si konečně musí uvědomit, že voda je důležitá strategic-
ká surovina, se kterou se šetří! Občané, odborníci, novináři 
a další by měli tlačit na politiky a příslušné orgány, aby začali 
konat. Jedná se zejména o opatření k zadržení vody v krajině, 
budování vodních nádrží, efektivnější využití vody pro potře-
by lidí, pěstování rostlin atd. Pokud nebezpečí klimatických 
změn podceníme, může se to v budoucnu krutě vymstít. Na 
závěr přání, aby se při hospodaření s vodou všichni chovali 
zodpovědně – počínaje občany a konče politiky.

Ing. František Karhan

3.  Bilance srážek za 20 let (1. 4. 1995 – 31. 3. 2015)
Uvádím několik tabulek

měsíc ø úhrn srážek 
(mm)

max. srážek 
(mm) / rok

min. srážek 
(mm) / rok

max. úhrn srážek  
za den (mm) / datum

prům. počet dní se 
srážkami

celk. počet dní 
s bouří za 20 let

I. 34,8 67,5  /  04 12,5 / 96 16 24.1.07 12,65 2
II. 26,8 61,5 / 02 3,2 / 14 18 13.2.02 9,65 4

III. 39,45 115,5 / 00 10,5 / 03 21 30.3.00 12,0 7
IV. 31,75 75,5 / 01 3,7 / 07 18 8.4.01 10,5 14
V. 75,8 155,3 / 14 24,1 / 98 39 13.5.95 13,65 59

VI. 86,7 162 / 13 23,8 / 14 46,5 25.6.13 12,95 70
VII. 98,5 164,5 / 97 49,5* / 06 48 23.7.10 14,55 96

VIII. 73,4 162,5 / 10 17 / 03 66 12.8.02 12,0 45
IX. 55,1 110,5 / 10 17,5 / 09 40 1.9.01 10,8 14
X. 38,5 71 / 00 10,5 / 95 20,5 27.10.12 11,05 0

XI. 40,0 97 / 02 2,5 / 11 29,5 29.11.12 10,9 2
XII. 36,4 72,3 / 10 10,5 / 13 22,5 23.12.12 11,3 1

rok 637,2 890 / 10 385 / 03 66 12.8.02 142,0 314

* Pozn.: Překonáno v r. 2015 – VII.= 34,3 mm
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p O Z V Á N K Y

MC POHODA HOROMĚŘICE
Vás zve

v sobotu 17. 10. 2015 od 10 do 14 hod.
do zahradnictví Horoměřice

na

•	 vyřezávání dýní
•	 výroba podzimních dekorací
•	 malování na obličej + tetování
•	 malé občerstvení

PODzIMNÍ
tVOŘENÍ
s POHODOU
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I v letošním roce se první sobotu v září otevřela část areálu Le-
tiště Václava Havla Praha obyvatelům okolních obcí a měst-
ských částí v rámci zábavně-informačního odpoledne. Původní 
vzletová a přistávací dráha 22 se u této příležitosti proměnila 
v tajuplný Ostrov pokladů střežený bandou pirátů. Jejich ná-
ročný způsob života zahrnující drhnutí podlahy, ražbu mincí, 
veslování na čas, harpunování velryby či dokonce námořní bi-
tvu si přišlo vyzkoušet přes 2 500 hostů. Jako každý rok pro 
ně zaměstnanci Letiště Praha připravili také výstavu letištní 

lEtiště 
pŘEpADli piRÁti

Zpravodaj vydává Redakční rada
při Obecním úřadu Horoměřice

Redakční rada si vyhrazuje právo na grafickou a gramatickou úpravu příspěvků,  
případně na jejich krácení.

Za správnost příspěvku (zejména po právní stránce)  
odpovídá vždy autor příspěvku.

Názory autorů příspěvku nemusí být v souladu s názory redakční rady  
či zastupitelstva obce.

Horoměřický zpravodaj je periodickou tiskovinou podle zákona č. 46/2000 Sb.,  
evidenční číslo MK ČR E 17966.

Horoměřický zpravodaj je doručován do domácností obce zdarma.
Grafika: Ondřej Cejnar • Tisk: powerprint s.r.o.

Náklad: 1700 výtisků
Vaše příspěvky můžete doručit na obecní úřad či poslat  

e-mailem: podatelna@horomerice.cz 

a hasičské techniky, vrtulník Letecké služby Policie ČR nebo 
ukázky bezpečnostních složek. Zároveň zde byl k dispozici in-
formační stan s odborníky z oblasti životního prostředí, kteří 
zájemcům odpovídali na dotazy z oblasti leteckého provozu, 
systému nastavení letových tratí, sledování hlukové situace, 
anebo monitoringu životního prostředí, jehož výsledky Letiště 
Praha pravidelně sleduje a zveřejňuje na webových stránkách. 
Zábavně informační-odpoledne se letos uskutečnilo již pošes-
té, stalo se oblíbeným způsobem předávání informací mezi 
letištěm a rodinami žijícími v okolních obcích a městských 
částech a vhodně tak doplňuje ostatní formy komunikace.

Hana van der Hoeven
Foto: Letiště Praha
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Jízdní řád
platný od 30. 8. 2015

316        HOROMĚŘICE - Bořislavka 356   HOROMĚŘICE-Bořislavka 355   HOROMĚŘICE - Dejvická

pracovní dny - od 30.8.2015                                              S+N pracovní dny - od 30.8.2015            S+N pracovní dny - od 1.6.2015            S+N

01 01 01

02 02 02

03 03 03

04 30 30 04 32 04 21 46

05 00 20 41 56 05 26 59 32 05 11 41 12

06 11 22 32 42 52 11 06 27 47 06 11 26 41 56 42

07 00 07 15 22 32 42 54 37 07 04 19 37 57 12 07 12 27 42 57 57

08 07 27 47 37 08 17 37 17 08 12 27 57 57

09 07 37 37 09 22 17 09 52 57

10 07 37 37 10 22 17 10 52 57

11 07 37 37 11 22 17 11 52 57

12 07 37 37 12 22 17 12 52 57

13 07 37 37 13 22 52 17 13 20 50 57

14 07 37 37 14 17 32 52 17 14 20 50 57

15 02 22 42 57 37 15 12 32 52 17 15 20 50 57

16 12 27 42 57 37 16 07 22 37 52 17 16 20 50 57

17 12 27 42 57 37 17 07 22 37 52 17 17 20 50 57

18 12 27 42 57 37 18 07 22 37 52 17 18 20 50 57

19 15 35 37 19 07 25 50 17 19 55 57

20 05 35 35 20 20 15 20 55 55

21 35 35 21 25 15 21

22 22 35 35 22 05 05

23 05 05 23 23 35 35

00 00 05 05 00

Zvýrazněné spoje linky č. 316 zajišťuje nízkopodlažní vozidlo

H jede jen do zastávky Horoměřice, V Lipkách

316 Bořislavka – HOROMĚŘICE 356   Bořislavka-HOROMĚŘICE 355   Dejvická - HOROMĚŘICE

pracovní dny – 30.8.2015                                                   S+N pracovní dny - od 30.8..2015           S+N pracovní dny - od 1.6.2015            S+N

01 01 01

02 02 02

03 03 03

04 04 04

05 15 30 45 15 05 12 55 05 30

06 05 25 45 06 15 35 55 40 06 05 20 35 50 05

07 05 20 35 50 10 07 10 25 40 50 07 05H 20H 35 25

08 10 30 10 08 10 45 50 08 05H 20 25

09 00 30 10 09 45 50 09 10 25H
10 00 30 10 10 45 50 10 10 25

11 00 30 10 11 45 50 11 10 25H
12 00 30 10 12 45 50 12 10H 40 25

13 00 30 10 13 15 40 55 50 13 10H 40 25H
14 00 25 45 10 14 15 35 53 50 14 10 40 25

15 00 15 30 45 10 15 08 23 38 53 50 15 10 40 25

16 00 15 30 45 10 16 08 23 38 53 50 16 10 40 25

17 00 15 30 45 10 17 08 23 38 53 50 17 10 40 25

18 00 15 30 45 10 18 08 23 38 53 50 18 10 40 25

19 00 15 35 55 10 19 08 25 45 50 19 10 40 25

20 15 45 10 20 05 50 20 25 25

21 15 45 10 21 00 55 21 25 25

22 25 25 22 05 22 40 40

23 45 45 23 15 15 23

00 00 35 35 00 30 30

Jízdní řád
platný od 30. 8. 2015
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12 07 37 37 12 22 17 12 52 57

13 07 37 37 13 22 52 17 13 20 50 57

14 07 37 37 14 17 32 52 17 14 20 50 57

15 02 22 42 57 37 15 12 32 52 17 15 20 50 57

16 12 27 42 57 37 16 07 22 37 52 17 16 20 50 57

17 12 27 42 57 37 17 07 22 37 52 17 17 20 50 57

18 12 27 42 57 37 18 07 22 37 52 17 18 20 50 57

19 15 35 37 19 07 25 50 17 19 55 57

20 05 35 35 20 20 15 20 55 55

21 35 35 21 25 15 21

22 22 35 35 22 05 05

23 05 05 23 23 35 35

00 00 05 05 00

Zvýrazněné spoje linky č. 316 zajišťuje nízkopodlažní vozidlo

H jede jen do zastávky Horoměřice, V Lipkách
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01 01 01

02 02 02

03 03 03

04 04 04

05 15 30 45 15 05 12 55 05 30

06 05 25 45 06 15 35 55 40 06 05 20 35 50 05

07 05 20 35 50 10 07 10 25 40 50 07 05H 20H 35 25

08 10 30 10 08 10 45 50 08 05H 20 25

09 00 30 10 09 45 50 09 10 25H
10 00 30 10 10 45 50 10 10 25

11 00 30 10 11 45 50 11 10 25H
12 00 30 10 12 45 50 12 10H 40 25

13 00 30 10 13 15 40 55 50 13 10H 40 25H
14 00 25 45 10 14 15 35 53 50 14 10 40 25

15 00 15 30 45 10 15 08 23 38 53 50 15 10 40 25

16 00 15 30 45 10 16 08 23 38 53 50 16 10 40 25

17 00 15 30 45 10 17 08 23 38 53 50 17 10 40 25

18 00 15 30 45 10 18 08 23 38 53 50 18 10 40 25

19 00 15 35 55 10 19 08 25 45 50 19 10 40 25

20 15 45 10 20 05 50 20 25 25

21 15 45 10 21 00 55 21 25 25

22 25 25 22 05 22 40 40

23 45 45 23 15 15 23

00 00 35 35 00 30 30

Jízdní řád
platný od 30. 8. 2015


